
Dotazy, podněty a připomínky ZMČ 2/2025: 

p.Oupor:  já bych měl dva dotazy, jednak bych se chtěl zeptat,  jestli už se nějakým 
způsobem podařilo vyřešit otvírací dobu pošty a druhá věc, rád bych se zeptal, jestli 
nějakým způsobem, do konce března předpokládám byla provedena deratizace 
související s potkanama a zároveň bych poprosil, jestli bychom mohli dát nějakou 
výraznou výzvu do Lískáčku, aby lidi neodhazovali zbytky jídla apod. 

p. starostka: 

 já začnu od té druhé věci,  jak jste si všimli, v minulém  Lískáčku článek právě o tom, že 
městská část chystá plošnou deratizaci a doporučení jak se lidi mají chovat  byl, určitě to 
můžeme pravidelně opakovat, když chodíte po městské části, určitě vidíte ty cedulky 
červené, že se provádí deratizace, takže ta  všechna místa, která byla nějakým způsobem 
identifikována výskytem potkanů  byla odbornou firmou zaderatizována a bude se v tom 
pokračovat a bude se to monitorovat, to je jedna věc, druhá věc je, že s tím souvisí i trošku 
problematika  výskytu holubů, zejména s tím krmením atd., takže my teď momentálně 
řešíme, že městská část objednává studii výskytu holubů a nějaké řešení opatření a 
součástí toho bude i informační kampaň pro veřejnost, která bude probíhat nejenom 
článkem v Lískáčku, ale i letákem do všech schránek, kde budou rady jak pro občany, co 
mají dělat, jak si mají zabezpečit nemovitosti, jakým způsobem by mělo Společenství 
vlastníků na té deratizaci těch potkanů spolupracovat, protože bohužel když to děláme 
jenom na těch pozemních města, tak to není vlastně tak účinné, protože prostupují i 
v základových částech domů, kanalizaci apod. Takže teď probíhá příprava na nějaký ten 
komplexní zásah a informace pro veřejnost se připravují. Na základě toho testu toho 
výskytu a zprávy toho deratizátora, co se týče těch potkanů, účinnosti toho zásahu, ten 
taky monitorujeme a ještě povinnost referovat o účinnosti toho zásahu. 

Co se týče toho prvního dotazu, to byla pošta. Tam teda musím říct, že je neuvěřitelně 
komplikované se dobrat vůbec někoho, kdo by byl schopen kompetentně o tom s námi 
komunikovat, diskutujeme to občas na sněmu starostů, problémy jsou celoměstské a 
jsou možná ještě teď jsme se tam s jedním kolegou starostou bavili, jestli třeba nepožádat 
primátorku, aby toho vstoupila za celé město Brno, že by třeba její intervence měla větší 
váhu než když se na ni obracejí jiní starostové. 

Děkuji za ten podnět, zkusíme to znovu otevřít. 

 

V Brně dne 9.4.2025 

 

Zpracovala: Jana Řezáčová DiS. 


